
منادی بالاخره عذرخواهی کرد

قاضی پور:  منادی فقط 2 یا 3 کشمش خورد
طی روزهای گذشته ویدئویی در فضای مجازی با عنوان 
رفتار عجیب و زننده یکی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
در دیدار با مردم منتشر شده که با واکنش هایی همراه بود. در 
این ویدئو تعدادی از معلمان در دفتر علیرضا منادی سفیدان 
نماینده مردم آذرشهر، اسکو و تبریز که ریاست کمیسیون 
آموزش و تحقیقات را نیز بر عهده دارد حضور دارند و درحال 
طرح  مطالبات خود هستند و در مقابل این نماینده حین 
گوش دادن به صحبت های معلمان، درحال انجام اقداماتی 
نامتعارف نظیر بادزدن خود با کاغذ، خاراندن صورت و گردن، 
خوردن و تکان دادن صندلی خود است؛ این اقدامات موجب 
شد تا بسیاری از کاربران شبکه های اجتماعی و همچنین 
برخی از نمایندگان از او انتقاد کنند و خواستار غذرخواهی 

این نماینده مجلس از مردم شوند.

   واکنش منادی به انتقادات 
روزگذشته علیرضا منادی سفیدان، نماینده مردم آذرشهر، 
اسکو و تبریز و رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
شورای اسلامی در ویدئویی که در حساب کاربری خود منتشر 
کرده است، با بیان اینکه »اخیرا فیلمی تقطیع شده که مربوط 
به تابستان گذشته است، در فضای مجازی پخش شد«، خطاب 
به مخاطبان صفحه خود اظهار کرد: در واقع وظیفه نمایندگی 
ما ایجاب می کند پیگیر حقوق مردم باشیم و مستحضر 
هستید که چگونه پیگیر حقوق پرداخت نشده معلمان بودیم؛ 
همچنین اخیرا پیگیر تعداد ۲۰ هزار کلاس بدون معلم بودیم 
و ترک فعل را به مسئولان گوش زد کردیم و همچنین پیگیر 
همسان سازی حقوق اساتید دانشگاه ها و حقوق بازنشستگان 
عزیز و کارگران در زمینه تبدیل وضعیت بودیم. وی با طرح 
این ادعا که »این ها همه هزینه این پیگیری های مجدانه است 
و به نظرم فیلم انتقادی نیست بلکه انتقامی است«، افزود: این 
عزیزان در جمع بزرگی بودند که توانستیم در مجلس ۳۶ 
هزار و صد نفر از آن ها را در آزمون هایی که دادند به استخدام 
آموزش و پرورش درآوریم؛ تعداد محدودی در کل کشور 
هستند که پیگیر هستیم تا ان شاءا... این ها به نحوی به آموزش 
و پرورش بازگردند؛ با این ها صمیمی هستم و اکثرشان را به 
اسم می شناسم. این افراد ۳ روز را در تبریز بودند و ما میزبان 
آن ها بودیم و در روز پنجشنبه آن ها را ملاقات کردم و به اصرار 
آن ها جمعه نیز مجددا با آن ها دیدار کردم. این نماینده مجلس 
گفت: در آن جمعه ارباب رجوع بسیاری را دیده و خسته بودم 
و صبحانه و ناهار هم نخورده بودم و جلسه مذکور بعدازظهری 
بود که هوای گرمی در تبریز بود و نهایتا به خاطر گرمی هوا و 
گرسنگی دچار ضعف شدم. این فیلم را که دیدم از حرکات 
سهوی که در آن بود، خیلی متاثر شدم. منادی سفیدان در پایان 
عنوان کرد: همان طور که جسارت پیگیری حقوق مردم را دارم 
و اعتراض و رسیدگی و احقاق حقوق مردم را انجام می دهم الان 
هم جسارت عذرخواهی دارم و عذرخواهی می کنم. ان شاءا... 
که همه رسانه ها پیگیر مشکل این ها )معلمان( باشند؛ من هم 

دوباره پیگیر مشکل این عزیزان خواهم بود. «

   منادی اشتباه نکرد!
پس از انتشار ویدئویی از رفتار توهین آمیز علیرضا منادی 
سفیدان نماینده تبریز مجلس، مقابل معلمان معترض، 
نادر قاضی پور نماینده پیشین ارومیه در مجلس در دفاع 
از رفتار وی گفت: آقای منادی برای اینکه فشارش 
نیفتد ۲، ۳ تا کشمش خورده است تا حال داشته باشد 
با مراجعه کنندگان که از سراسر ایران برای دیدار با وی 
آمدند، گفت وگو کند. نماینده سابق ارومیه اظهارداشت: 
منادی برای استخدام معلمان خیلی زحمت کشید. وی آدم 
زحمت کش و مردم داری است. قاضی زاده همچنین مدعی 
شد که واکنش های انتقادی نسبت به رفتار او، »سیاسی و 

جناحی« است.

آرمان ملی- حمید شجاعی: لوایح 4 گانه 
گروه ویژه اقدام مالی موسوم به »FATF« شاید 
تنها موضوع مهم و مورد بحثی باشد که با توجه 
به اهمیت آن 4 سال است که در مجمع تشخیص 
مصلحت نظام مسکوت مانده و به نظر می رسد 
که فعلا اساسا عزم و اراده ای هم برای بررسی و 
تصویب آن وجود نداشته باشد. در حالی که به 
عقیده بسیاری از اقتصاددانان و کارشناسان یکی 
از مسائلی که تاثیر مستقیمی بر اقتصاد کشور 
می گذارد همین مساله FATF است که اگر حل 
شود با تسهیل تجارت بین المللی و مبادلات 
بانکی بین المللی مواجه خواهیم بود و بسیاری 
 FATF از مسائلی که به جهت عدم تصویب لوایح
با مشکل مواجه شده حل و فصل خواهد شد. اما 
اگر نه رویکرد حاضر ادامه پیدا کند قدر مسلم 
شرایط نه تنها بهتر نخواهد شد که بدتر می شود. 
نکته مهم اینجاست که گذشت زمان و تغییر دولت 
بعضا نگرش ها را نیز تغییر داده و برخی مخالفان 
این لوایح  با رصد شرایط کشور و مشکلات حاضر  
موافق تصویب آن هستند. هر چند که تمام مشکل 
عدم تصویب FATF در مجمع به ۲ کنوانسیون 
مبارزه با جرائم سازمان یافته فراملی»پالرمو« و 
مقابله با تأمین مالی تروریسم »CFT« باز می گردد 
و به هر جهت مجمع تشخیص که در آرا و نظرات 
خود مصلحت کشور را در نظر می گیرد، باید به این 
نکته توجه داشته باشد که عدم تصویب FATF  چه 
مضرات و مشکلاتی برای کشور به بار خواهد آورد 
 FATF و فقط ۲ کشور یعنی ایران و کره شمالی
را نپذیرفته و تصویب نکرده اند. اما بازهم همه 
چیز به دولت باز می گردد و اگر رئیسی FATF را 
راه گشای حل مشکلات کشور بداند می تواند مثل 
روحانی از مجمع بخواهد که در تصویب این لوایح 
تعجیل کنند.  چه اینکه محمدرضا باهنر، عضو 
مجمع تشخیص نیز با اشاره به بلاتکلیفی پرونده 
FATF در مجمع تشخیص می گوید: »اگر دولت 

  FATF در عمل احساس می کند که به تصویب
نیاز قطعی دارد، این موضوع را در جلسه مجمع 
تشخیص مصلحت نظام اعلام کند زیرا می تواند 
در نظر اعضای مجمع تاثیر بگذارد.« البته این نکته 
مهم را نیز نباید از نظر دور داریم که چندی پیش 

گروه ویژه اقدام مالی  FATF  در تازه ترین گزارش 
درباره وضعیت جمهوری اسلامی ایران اعلام کرد 
که ایران در ژوئیه ۲۰۲۳ گزارشی ارائه داد که در 
آن هیچ تغییر مهمی در وضعیت برنامه اقدام این 
کشور دیده نمی شد. بنابراین این گروه،  کماکان 
بر فراخوان خود نسبت به اعمال اقدامات تقابلی 
علیه ایران اصرار دارد. لذا طبق این گفته ایران در 
لیست سیاه گروه اقدام مالی ماند. حال باید دید که 
مجمع تشخیص چه رویکردی در این خصوص 

اتخاذ خواهد کرد. 

 هیـچ وقت در این حـد نیازمــند 
تصمیم گیری های مصلحتی نبوده ایم

رئیس کمیسیون امنیت ملی  و سیاست 
خارجی مجلس دهم در ارتباط با شرایط FATF در 
مجمع تشخیص اظهار داشت: جمهوری اسلامی 
ایران که پنجمین دهه عمر خود را می گذراند 
هیچ وقت در طول این دوران شاید در این حد 
نیازمند تصمیم گیری های مصلحتی نبوده است. 
یعنی باید عده ای تشخیص دهند که مصالح کشور 
در چیست و تصمیم قاطع بگیرند. ولی متاسفانه در 
همین دوران در اوج محافظه کاری به سر می بریم 
و  کسانی که قرار است تصمیم گیری مصلحتی 
کنند یا مسئول مصالح کشور شدند کاری از پیش 

نبردند. حشمت  ا... فلاحت پیشه به »آرمان ملی« 
گفت: مجمع تشخیص یکی از نمونه هاست. در 
مجمع تشخیص رای قاطع مبتنی بر مصلحت 
می توانند داشته باشند یعنی رأیی که بعد از 
آن رایی شکل نخواهد گرفت. متاسفانه مجمع 
تشخیص به کانون محافظه کاری تبدیل شده که 
اوج آن در موضوع FATF  است.  این استاد دانشگاه 
تصریح کرد: بدعتی که شکل گرفت این بود که 
پالرمو که در مجلس و شورای نگهبان تصویب 
شده بود هیأت عالی نظارت یکسری ملاحظات را  
مطرح کرد و مانع تصویب این کنوانسیون و تبدیل 
آن به قانون شد. فلاحت پیشه تصریح کرد: حتی اگر 
فقط پالرمو تصویب شده بود ایران حداقل در لیست 
سیاه قرار نمی گرفت. در CFT نیز  که اساسا  مجمع 
ورود پیدا نکرد و هیأت عالی نظارت نیز صرفا 
خروج خارج از گردش کار داشت. وی تاکید کرد: 
اصلا هیچ توجهی به 9 حق شرطی که در دولت و 

مجلس گذشته گذاشته شده بود، نشد. 

    FATF باعث می شود که معاملات بانکی 
با دنیا داشته باشیم

یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
در خصوص نگاه مجمع به FATF اظهار داشت: 
مدت هاست که موضوع FATF در جلسات مجمع 

تشخیص مصلحت نظام مطرح نشده است، اما من 
شخصا در رابطه با این موضوع همچنین برجام 
با آقای رئیسی صحبت کردم و گفتم که اگر این 
دو مساله حل نشود نمی توانید اقتصاد کشور را 
راه بیندازید و بالتبع مشکلات اقتصادی بیشتر 
می شود و فشار بیشتری به مردم می آید، از سویی 
بار آن به دوش شما می افتد که رئیس جمهور 
هستید. سیدمحمد صدر در خصوص پاسخ 
رئیس جمهور گفت: من حس می کنم ایشان 
هم این نظرات را قبول دارد و گفتند آن زمان که 
مذاکرات احیای برجام مطرح بود، اعلام کردم 
طوری مذاکره کنید تا نتیجه بخش باشد و مذاکره 
برای مذاکره نمی خواهیم. اما به هرحال در عمل 
این طور نشده است. آقای رئیسی در گذشته موافق 
تصویب FATF نبود، اما الان اگر ایشان به عنوان 
رئیس جمهور به طور رسمی از تصویب آن دفاع و 
اعلام کند که چه مشکلاتی به عنوان رئیس دولت 
دارد، من هم فکر می کنم این موضع گیری سبب 
همکاری اعضای مجمع می شود. وی در خصوص 
نگاه های دوگانه به FATF از دولت پیشین تاکنون 
بیان کرد:  به هرحال با تغییر دولت به مرور زمان 
آنها و از همه مهم تر خود آقای رئیس جمهور 
واقعیت ها را درک کردند و دیدند که چه مشکلاتی 
وجود دارد یعنی به این نتیجه رسیدند که تحریم ها 
واقعا برای اقتصاد کشور خیلی خطرناک است. 
در جلسات مجمع تشخیص مصلحت هم گفته 
می شود که تحریم ها اقتصاد کشور را گرفته است. 
وقتی تحریم هستید نه می توانید سرمایه ای 
جذب کنید نه سرمایه گذاری کنید. FATF باعث 
می شود که معاملات بانکی سالم با دنیا داشته 
باشیم. بنابراین آن افرادی که در گذشته مخالفت 
می کردند وقتی الان در قدرت هستند و واقعیات 
را دیدند و یکی دو سالی است که اقتصاد کشور را 
به دست گرفتند به این نتیجه رسیدند که این 
کارها باید انجام شود. اینها صداقت دارند. صدر در 
خصوص تاثیر تندروها در تعلل دولت در تصویب 
FATF یا برجام اظهار کرد: متاسفانه این واقعیت 

وجود دارد؛ گروه های تندرو به منافع ملی و منافع 
مردم توجه ندارند و باعث می شوند که فشارهایی 

به دولت ها وارد شود.
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جمالی نوبندگانی: 

همه منتظر اتفاق خاص انتخاباتی اند 
آرمان ملی: یک نماینده سابق مجلس درباره علت 
سردی  فعلی سیاسی کشور اظهار داشت: این مسئله دلایل 
مختلفی دارد که روی فعالیت های سیاسی تأثیر گذاشته 
به طوری که می بینیم حتی اصولگرایان نیز در این دوره آن 
تحرک لازم را برای انتخابات مجلس ندارند. محمدجواد 
جمالی نوبندگانی با اشاره به مشکلات اقتصادی حاکم بر 
کشور افزود: زندگی مردم با مشکلات معیشتی عدیده ای 
مواجه است، حتی سیاسیون نیز اگر اظهار نظری می کنند 
روی این موضوع بیشتر مانور می دهند تا آنکه بخواهند 
به موضوع انتخابات بپردازند. این فعال سیاسی با اشاره 
به اصلاح قانون انتخابات یادآور شد: ثبت نام نامزدها دو 
مرحله ای شود. در مرحله نخست قریب به 5۰ هزار نفر پیش 
ثبت نام کردند اما در مرحله دوم فقط نیمی از آنها نام نویسی 
قطعی را انجام دادند. البته همین آمار در مقایسه با ادوار 
گذشته رشد معناداری داشته است. وی با اشاره به تحولات 
منطقه ای افزود: موضوع غزه و جنایات رژیم صهیونیستی 
در حدود یک ماه اخیر بیشتر توجه رسانه ها و افکارعمومی 
را به خود معطوف داشته است. این نماینده ادوار مجلس با 
اشاره به مواضع برخی احزاب اصلاح طلب اظهار کرد: احزاب 
اصلاح طلبی هم که قصد ورود به انتخابات دارند، سردرگم 
نشان می دهند و هنوز تصمیم نگرفته اند که با چه شیوه و 
روشی وارد میدان شوند چون در موضوع تأیید صلاحیت ها 
تردید دارند. وی افزود: در اردوگاه اصولگرایان همچون 
دوره قبل چانه زنی لیستی وجود خواهد داشت. جمالی 
تأکید کرد: نکته جالب این است که وزارت کشور اعلام 
کرد حدود 55۰ نفر از ثبت نام کنندگان برای انتخابات 
مجلس، از نمایندگان ادوار هستند. در هیچ دوره ای شاهد 
نبودیم بالای 95 درصد نمایندگان فعلی برای دوره بعد 
ثبت نام کنند. این فعال سیاسی افزود: در مجموع به نظر 
می رسد همه منتظرند یک اتفاق خاصی در عرصه سیاسی 
رقم بخورد و تنور انتخابات را گرم کند اما خودشان هم 

نمی دانند آن اتفاق چیست. 

ویــژه

جوابیه

 FATF  بررسی عملکرد مجمع در حوزه

حل مشکلات اقتصادی در بزنگاه لوایح چهار گانه

آرمان ملی– یاسمین طالقانی:  1۰ سال از ریاست جمهوری 
8 ساله احمدی نژاد می گذرد، اما هنوز هم اظهارات  و اقدامات او 
در پاستور حاشیه ساز است. در اذهان بسیاری افراد هست که او 
اقتصاددانان را دارای تبحر در حل مسائل اقتصادی نمی دانست و 
تنها زمانی که درصدد اجرای طرحی بود، از اقتصاددانان می خواست 
نظر دهند که البته دیدگاه آنها تاثیری در تصمیم احمدی نژاد 
نداشت، مانند روزی که اقتصاددانان را دعوت کرد و خواستار 
دیدگاه ها، نظرها، پیشنهادها و سوالات شان را در مورد طرح 
تحول اقتصادی شد، اما پس از جلسه غلامرضا مصباحی مقدم  
که در آن  مقطع  رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس بود؛ گفت: 
»نمایندگان درک درستی از دیدگاه دولت نسبت به طرح تحول 
اقتصادی ندارند« یکبار هم در سال 88 از اقتصاددانان دعوت کرد 
تا هم اندیشی کنند در آن جلسه با پرسش از دیدگاه اقتصاددانان، 
چهار سوال نیز درباره چگونگی مصرف درآمدهای نفتی، هزینه 
ارزی یا ریالی آنها، چگونگی اصلاح و تحول بانک ها و اینکه آیا 
درآمدهای نفتی باید وارد سیستم اقتصادی کشور شوند یا خیر؟ از 
آنان پرسید. آن نشست اگرچه بیش از پنج ساعت به طول انجامید، 
اما از نتیجه آن و اینکه آیا دولت در نهایت نظر آنان را لحاظ کرد 
یا خیر، خبری منتشر نشد. »آفتاب« نوشته بود: »دولت محمود 
احمدی نژاد، برای مقابله با تورم و گرانی تصمیم گرفت تا با واردات 
کالاهای یارانه ای از »فشار بر اقشار ضعیف جامعه« جلوگیری 
کند. این تصمیمی بود که هرچند به  ظاهر حمایت از مردم را به 
رخ می کشید اما در بطن ماجرا، تیشه بر ریشه بخش های مولد 
اقتصاد ایران زد و ورشکستگی گسترده  فعالان اقتصادی را به بار 
آورد. حاصل کار نیز باز به مردم بازگشت. بیکاری گسترده حاصل 

دسترنج سهل الوصول ترین تصمیم اقتصادی احمدی نژاد.«

   یاد احمدی نژاد بخیر
روز گذشته عبدالناصر همتی به مقایسه رفتار اقتصادی دولت 
احمدی نژاد و دولت رئیسی پرداخت و البته گریزی  هم به وضعیت 
اقتصادی دولت اصلاحات زد. همتی بیان داشت: خاطرم هست 
وقتی آقای احمدی نژاد رئیس جمهور شد، گفت اقتصاددانان 
نمی فهمند و اتفاقا نقدینگی برای رشد و توسعه خوب است. همین 

حالا هم حامیان و دوستداران وی این حرف ها را تکرار می کنند که 
نقدینگی خوب است و ربطی به رشد تورم ندارد. رئیس کل اسبق 
بانک مرکزی گفت: در ۳4 سال گذشته متوسط رشد نقدینگی 
در ایران ۲8 درصد و متوسط رشد اقتصادی تنها ۳.5 درصد بوده 
است. وی با تاکید بر اینکه علم اقتصاد ادعا دارد که مهمترین دلیل 
رشد تورم ، در بلندمدت رشد نقدینگی است، این ناترازی راعامل 
بزرگ افزایش نرخ تورم دانست و افزود: خاطرم هست وقتی آقای 
احمدی نژاد رئیس جمهور شد، گفت اقتصاددانان نمی فهمند و 
اتفاقا نقدینگی برای رشد و توسعه خوب است. در حالی که با علم 
اقتصاد نمی شود، مقابله کرد. او با اشاره به اینکه کمترین تورم در 
دولت اصلاحات با متوسط پانزده درصدی اتفاق افتاده است، به 
وضعیت کشور در دولت احمدی نژاد اشاره کرد و افزود: در این دوره 
درآمدهای نفتی چنان بالا رفت که از طریق واردات توانستند تورم 
را کنترل کنند، البته متوسط نرخ تورم در دولت احمدی نژاد به 
حدود 1۷ درصد رسید. او در توضیح این مطلب ادامه داد: مهم ترین 
ضعف دولت های ما این است که وقتی درآمد نفت بالا می رود و 
رشد اقتصادی را بالا می برد، واردات را افزایش می دهند و نرخ ارز 
حقیقی سرکوب می کنند. در حقیقت وقتی نرخ ارز را غیر رقابتی 
کنید کالاهای قابل معامله وارداتش صرف می کند چون ارزان تمام 
می شود اما این وضعیت به قیمت نابودی تولید است .همتی گفت: 
طی دو دهه گذشته 4۰ درصد منابع ارزی بانک مرکزی را صرف 
پایین نگه داشتن نرخ ارز شده است. به عبارت دیگر حدود ۲8۰ 
میلیارد دلار، عمدتا در دوره آقای احمدی نژاد به بازار تزریق شده و 
نرخ حقیقی ارز را خراب کرده است. در حقیقت این نرخ باید با تورم 

ارتباط داشته باشد اما این تناسب به هم ریخته است.

   پاسخ تند بانک مرکزی به سخنان همتی
از سوی دیگر همتی در کنگره حزب کارگزاران اظهاراتی داشت 
که روز گذشته بانک مرکزی به او پاسخ داد: طی مطلبی با عنوان 
»آمار تکان دهنده  همتی از چاپ پول در ایران/ در هر ماه چقدر 
به نقدینگی اضافه می شود؟«، سخنانی از آقای همتی در کنگره 
حزب کارگزاران سازندگی را نقل نموده است که ایشان بیان  کرده: 
»طبق آمارهای ارائه شده رشد پایه پولی منتهی به مردادماه برابر با 

41 درصد بوده است این بدان معناست که ماهی ۲۳ هزار میلیارد 
تومان پول چاپ شده است. مگر ممکن است با این حجم چاپ 
پول تورم را مهار کرد؟« در این جوابیه آمده است: از اواسط سال 
14۰1، بانک مرکزی در جهت دستیابی به هدف رشد نقدینگی 
تعیین شده با پیگیری جدی سیاست کنترل مقداری رشد ترازنامه 
بانک ها و موسسات اعتباری و جریمه بانک های متخلف از طریق 
افزایش نسبت سپرده قانونی و همچنین افزایش ۰.5 واحد درصدی 
نسبت سپرده قانونی بانک های تجاری اقدامات موثری را در جهت 
کنترل و کاهش قدرت خلق پول بانک ها و در نهایت کاهش رشد 
نقدینگی انجام داد. در این میان به واسطه ناترازی برخی از بانک ها 
و موسسات اعتباری و نیاز آنها به ذخایر برای تادیه سپرده قانونی 
نزد بانک مرکزی بدهی بانک ها به بانک مرکزی و متعاقبا رشد 
پایه پولی افزایش یافت. درواقع با افزایش نسبت سپرده قانونی 
و کاهش ضریب فزاینده نقدینگی در عمل ضمن کاهش قدرت 
خلق پول بانک ها، دو سمت ترازنامه بانک مرکزی منبسط شده 
)افزایش بدهی بانک ها به بانک مرکزی و در سوی دیگر افزایش 
سپرده قانونی بانک ها نزد بانک مرکزی( و پایه پولی افزایش یافته 
است. نکته ای که باید در تحلیل متغیر پایه پولی در دوره اخیر به آن 
توجه داشت آن است که انبساط رخ داده در دو سمت ترازنامه بانک 
مرکزی به واسطه افزایش نرخ سپرده قانونی، در عمل پول جدیدی 
را به اقتصاد تزریق ننموده است و این امر بر خلاف حالتی است که 
بانک مرکزی با تزریق ذخایر به بانک ها، در نهایت رشد نقدینگی را 
منبسط می نماید. توضیحات فوق، مطلبی است که بانک مرکزی 
مکررا و به انحاء مختلف جهت تبیین دلایل افزایش رشد پایه پولی 
در ماه های اخیر ارائه نموده است. لیکن ملاحظه می شود که برخی 
اشخاص و رسانه ها بدون توجه به توضیحات بانک مرکزی همچنان 
به تفسیر اشتباه خود از روند و دلایل افزایش رشد پایه پولی ادامه 
می دهند. استفاده از رویکرد غیرکارشناسی با تاکید بر افزایش های 
حجمی پایه پولی و همچنین نادیده گرفتن دستاورد کاهش رشد 
نقدینگی به عنوان مهم ترین متغیر کنترل کننده پایدار تورم که 
از 4۲.8 درصد در مهرماه 14۰۰ به ۲۶.9 درصد در شهریور ماه 
14۰۲، بیشتر منعکس کننده حب و بغض های سیاسی است تا 

دغدغه اقتصاد ایران.

عبدالناصر همتی مقایسه کرد

تبعات اقتصاد دولت احمدی نژاد با دولت رئیسی
      بانک مرکزی: آقای همتی، دستاوردها را نادیده می گیرید

استخدام قهرمانان دارای 
مصوبه قانونی است

روز سه شنبه 9 آبان ماه سال جاری بود که 
گزارشی تحت عنوان »سکه، مجوز خودرو و 
حالا استخدام بانک ملی« در روزنامه آرمان 
ملی به چاپ رسید که طی آن نگارنده به 
بررسی مجوزهایی که به برخی ورزشکاران 
و قهرمانان برای واردات خودرو یا استخدام 
بدون آزمون در برخی نهادهای دولتی اعطاء 
شده پرداخته و پرسش هایی صرفا از سر 
دغدغه مندی مطرح  کرده بود. پرسش هایی 
از این دست که در این چیزها که حکم 
پاداش هم به خود می گیرند چه مقدار 
توانایی ها و شایستگی ها لحاظ شده است.  
قدر مسلم آنچه که در مطلب فوق الذکر 
منتشر شده در راستای روشنگری و تنویر 
افکار عمومی نسبت به مسائل جاری جامعه 
با نیت خیرخواهی  و اساسا سوءنیتی در 
جهت سیاه نمایی یا زیر سوال بردن عملکرد و 
تصمیمات وزارت محترم ورزش و مسئولان 
خدوم آن  در میان نبوده است. قطعا وزارت 
ورزش با بهره گیری بهتر از تعامل با رسانه ها 
می تواند عملکرد بسیار بهتری را با برد 
رسانه ای بالاتر داشته باشد. در همین راستا 
نیز روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان 
جوابیه ای را صادر کرده است که در ذیل 
می خوانید. پیرو درج مطلب با تیتر »سکه، 
مجوز خودرو و حالا استخدام بانک ملی در آن 
رسانه وزین، موارد زیر در راستای تنویر افکار 
عمومی مطرح می شود: دغدغه  آن رسانه  
محترم در خصوص شایستگی های جوانان 
این مرز و بوم برای اشتغال، قابل احترام 
است اما آنچه در خصوص پاداش قهرمانان 
در این مطلب مورد توجه و تمرکز قرار گرفته، 
موضوع عدم شایستگی قهرمانان این مرز 
و بوم و عدم همخوانی تخصص آنها برای 
استخدام در دستگاه های مختلف از جمله 
بانک است که باید توجه داشت استخدام 
قهرمانان طبق آیین نامه دارای مصوبه  ای 
قانونی است و از همه مهمتر استخدام اخیر 
سه قهرمان ملی کشتی در راستای تامین 
زندگی آینده  ورزشکاران رشته ای است 
که بیشترین تعداد مدال و افتخار را در 
عرصه های مهم المپیکی، جهانی و آسیایی 
برای ایران اسلامی به ارمغان آورده اند 
.آنچه مسلم است استخدام قهرمانان ملی 
نه تنها به معنی تبعیض در استخدام جوانان 
شایسته  این مرز و بوم نیست بلکه اتفاقا یکی 
از مصادیق بارز ارزش گذاری به کار بزرگ 
افتخارآفرینان و تحقق عدالت اجتماعی 
است چرا که وقتی قهرمانانی همچون سه 
کشتی گیر مورد اشاره در این مطلب، زیست 
قهرمانانه و حرفه ای را انتخاب کرده اند و 
مدال های  برای کشورمان  آن  پرتو  در 
ارزشمندی به ارمغان آورده اند و موجبات 
عزت و اقتدار کشور را در زمینه  کاری خود 
فراهم کرده اند، طبیعی است آنها فرصتی 
برای ورود به شغلی را ندارند و بلافاصله بعد از 
اتمام دوران قهرمانی، نمی توانند امرار معاشی 
داشته باشند و فرصت های خود را در ورزش 
سپری کرده اند، بنابراین پاداش های قانونی 
نظیر استخدام افرادی که عزتمندانه برای 
سرافرازی ایران اسلامی تلاش کرده و زمان 
خود را در این راه سپری کرده اند، اتفاقی 
نیکو محسوب می شود. امید است با حمایت 
شایسته ای  به طرز  مختلف،  رسانه های 
همواره از قهرمانان ایران اسلامی تجلیل و 

تقدیر به عمل آید.

ما به دنبال جنگ نیستیم 

برنامه  در  حضور  با  رضایی  محسن 
تلویزیونی »به افق فلسطین«، در پاسخ 
به پرسشی درباره علت استفاده از پوشش 
بسیجی، گفت: لباس بسیج به معنای آمادگی 
است. ما همیشه باید آماده باشیم. ما به دنبال 
جنگ نیستیم اما از آن هراسی نداریم. وی در 
پاسخ به پرسشی درباره تشکیل اتاق مشترک 
نیروهای مقاومت، اظهار کرد: اثر تشکیل 
اتاق مشترک محور مقاومت را اکنون در 
میدان نبرد شاهد هستیم که حزب ا... ۳ لشکر 
اسرائیل را در شمال زمین گیر کرد و تشکیل 
این اتاق، هماهنگی عملیاتی و توانایی رزم 
مقاومت را به وضوح ارتقا بخشیده است. 
فرمانده اسبق سپاه پاسداران در پاسخ به 
پرسشی درباره ایده تشکیل ارتش اسلامی، 
تاکید کرد: شاید 1۰ و یا حتی 5 سال پیش 
این ایده عملیاتی نبود اما امروز کشورهای 
اسلامی با استقلال بیشتری از آمریکا حرکت 
می کنند. وحدت آن ها با یکدیگر بیش از 
گذشته شده و با قساوت های اسرائیل و عزم 
آمریکا برای بازگشت به منطقه، این ایده 

عملیاتی است.

 خبــــر

اعلام آمادگی 
150 نماینده برای 

اعزام به غزه

 برخی این روزها برای اعزام به غزه اعلام آمادگی می کنند. 
احمدحسین فلاحی، نماینده مردم همدان در مجلس گفت: 
نمایندگان رایزنی هایی در منطقه داشته و دارند. از ارتباطاتی که 
با نمایندگان کشور های محور مقاومت داشتیم، برای همفکری و 
هم اندیشی استفاده کرده و احتمالا هفته آینده هم یک جلسه دیگر 
داشته باشیم. ریاست مجلس هم جلسه ای داشتند که پیشنهاد 
دهنده اش الجزایر بود و ۲۸ کشور شرکت کردند. بحث چگونگی 
ارسال کمک ها در جلسات ما مطرح شد به منظور اینکه کمک ها از 
یک مسیر واحد به دست مردم غزه برسد. توسط فراکسیون محور 
مقاومت حدود ۱۵۰ نفر از نمایندگان برای حضور در منطقه و حمایت 
از مردم غزه درخواست اعزام دادند و چیزی حدود ۶۰ یا ۷۰ نفر از 
نمایندگان هم درخواست کردند برای کمک از حقوق آبانماه شان 
کسر شود. همچنین کسانی که از مجلس حقوق نمی گرفتند نیز 

کمک های نقدی داشتند که بعضا رقمش هم بسیار بالا بود. 

مجلس یازدهم 
عملکرد قابل 
دفاعی نداشته

عملکرد مجلس از نگاه اصولگرایان هم مورد تایید نیست 
و معتقدند باید مجلسی با عملکرد بهتر مشغول به کار بود. 
سخنگوی شورای وحدت اصولگرایان گفت: مجلس یازدهم 
که واپسین ماه های خود را می گذراند عملکرد قابل دفاعی 
نداشته و همین امر موجب قهر بخش هایی از جامعه با 
انتخابات و صندوق های رأی شده است. اکنون ما می خواهیم 
آشتی با صندوق های رأی و انتخابات را با برنامه و راهبرد 
برقرار کنیم. منوچهر متکی با بیان اینکه »تحول خواهی« 
و »مردم محوری« شعار برنامه انتخاباتی ما را شکل می دهد، 
افزود: مردم انتظار دارند بدانند مجلس جدید چه تغییری 
ایجاد می کند؟ چه برنامه جدیدی دارد و چه حرف تازه ای 
مطرح می کند که ناظر بر حل مشکلات جامعه باشد؟ متکی 
بیان داشت: همه تلاش کنیم تا انتخابات آتی با مشارکت بالا 

و با شور و نشاط برگزار شود. 

   حشمت ا... فلاحت پیشه در 
گفت وگو با »آرمان ملی«: مجمع به 

کانون محافظه کاری تبدیل شده 
است

 سیدمحمد صدر:
 برجام و FATF حل نشود، اقتصاد 

کشور راه نخواهد افتاد


